
 Protokół nr 37/ 2017 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 20 lipca 2017 r. w godz. 16:00 – 17:00   w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Józef Wiesław Murawko    – przewodniczący Komisji, 

2. Wojciech Malesiński      – wiceprzewodniczący Komisji  

3. Zbigniew Roman De-Mezer 

4. Zdzisław Koncewicz 

5. Karol Korneluk 

6. Andrzej Turowski                                                                                                                                                                  

 

Nieobecni:  
1. Grzegorz Gorlo 

2. Anna Ruszewska 

 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                               
1. Łukasz Kurzyna  – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

  2. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta          

  3. Monika Podziewska  – Naczelnik Wydz. Budżetu i Finansów                                                                                     

4. Zygmunt Szutkiewicz – Naczelnik Wydz. Inwestycji 

  5. Dariusz Bogdan –  Prezes PNT Polska –Wschód Sp. z o.o. 

  6. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydz. AGP 

  7. Adam Żywiczyński – Konserwator Zabytków 

 

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Józef Wiesław Murawko, który powitał zebranych                          

i nadmienił, że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  

Zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 36/2017 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 22 czerwca 2017 r. 

2. Informacja z działalności Parku Naukowo-Technologicznego Polska–Wschód                                

w Suwałkach Sp. z o.o. za 2016 r. 

3. Wyrażenie opinii w sprawie realizacji zadania pn. „Psi park Suwałki – Edukacyjny plac 

zabaw dla psów na Północy (kwartał ulic Andersa i Putry)” z zakresu Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego na 2017 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Zintegrowanego Programu 

Rewitalizacyjnego Miasta  Suwałki na lata 2017-2023”. 



(Z uwagi na to, że materiał zawiera 214 stron, jest dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady 

Miejskiej pok. 118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego                      

w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Osiedla Północ II w Suwałkach. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Bakałarzewską, Mieszka I,                                      

23 Października i granicami administracyjnymi miasta Suwałk. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i 

trybu umarzania, odraczania spłaty i rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, przypadających Miastu Suwałki lub jego jednostkom 

organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną. 

8. Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta   na  2017 rok.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017 –2035.  

10. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 36/2017 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 22 czerwca 2017 r. 

Przewodniczący Józef W. Murawko zapytał o uwagi i wnioski do protokołu.                       

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

 

Ad pkt. 2 

Informacja z działalności Parku Naukowo-Technologicznego Polska–Wschód                                    

w Suwałkach Sp. z o.o. za 2016 r. 

Informacja  stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała Informację z działalności Parku Naukowo-

Technologicznego Polska–Wschód w Suwałkach Sp. z o.o. za 2016 r. 

 

Ad pkt. 3 

Wyrażenie opinii w sprawie realizacji zadania pn. „Psi park Suwałki – Edukacyjny plac 

zabaw dla psów na Północy (kwartał ulic Andersa i Putry)” z zakresu Suwalskiego 

Budżetu Obywatelskiego na 2017 rok. 

Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna przedstawił i omówił  wniosek w sprawie 

kontynuowania postępowania dotyczącego realizacji zadania pn. „Psi park…”,  zadanie to 

zostało przyjęte do realizacji w ramach Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2017 rok.                    

Ze względu na większy budżet na „psi park”, który przekracza dotychczasową wartość                                 

w pierwotnym wniosku oraz ze względu na składane protesty mieszkańców  dotyczące 



lokalizacji „psiego parku”, oraz na szukanie oszczędności związane z wydatkami na inwestycje 

drogowe  w mieście  nie można skłonić się na realizację ww. parku. Argumenty przeciw 

powstaniu „psiego parku” są znaczące ponieważ kwota przeznaczona w Budżecie 

Obywatelskim została już przekroczona i wydatkowanie kolejnych kwot na tak kontrowersyjny 

projekt jest niezasadne.  

 Radny K. Korneluk  poprosił o opinię prawną mówiącą o tym, że można nie realizować 

ww. projektu? Jak to się odnosi do zapisów pojętej wcześniej uchwały dotyczącej Suwalskiego 

Budżetu Obywatelskiego? Prezydent Ł. Kurzyna zacytował fragment uchwały dotyczący 

konsultacji społecznych. Prezydent zapewnił, że na kolejnej Komisji zostanie  przedstawiona 

opinia prawna.   

 Radny A. Turowski dodał, że na ww. projekt oddano 426 głosów, oraz 133 głosy  przeciw  

lokalizacji „psiego parku”. Radny zawnioskował  za odrzuceniem do realizacji ww. projektu 

„psiego parku”.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 0   

przeciw    – 5 radnych 

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec powyższego wniosek  w sprawie 

realizacji zadania pn. „Psi park Suwałki – Edukacyjny plac zabaw dla psów na Północy 

(kwartał ulic Andersa i Putry)” z zakresu Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2017 

rok., został zaopiniowany negatywnie. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Zintegrowanego Programu 

Rewitalizacyjnego Miasta  Suwałki na lata 2017-2023”. 

(Z uwagi na to, że materiał zawiera 214 stron, jest dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady 

Miejskiej pok. 118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego                             

w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 

 

 Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił projekt uchwały, w którym jest zawarty 

„Zintegrowany Program Rewitalizacyjny Miasta Suwałki na lata 2017-2023”. Sporządzony 

materiał będzie stanowił podstawę do ubiegania się przez interesariuszy programu o dotacje 

m.in. ze środków Unii Europejskiej w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Podlaskiego, na realizację zadań wskazanych w programie. Dokument zawiera 

diagnozę czynników i zjawisk kryzysowych na terenie miasta Suwałki, na podstawie której 

został wyznaczony obszar zdegradowany i obszar rewitalizacji. Dla obszaru rewitalizacji 

wyznaczono wizję i cele. W programie znalazły się również zadania, których realizacja pozwoli 

wyprowadzić z kryzysu obszar, na którym występują wzajemnie ze sobą powiązane problemy w 

sferze społecznej, gospodarczej, technicznej, środowiskowej oraz przestrzenno- funkcjonalnej. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 



Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Zintegrowanego Programu Rewitalizacyjnego Miasta  Suwałki na lata 2017-2023”. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Osiedla Północ II w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

 Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił plan zagospodarowania, który porządkuje  

zagospodarowanie tego obszaru miasta. Granicami opracowania planu objęto teren zabudowy 

mieszkaniowej wielorodzinnej Osiedla Północ II. Obszar ten, poza niewielkim fragmentem w 

rejonie skrzyżowania ulic M. Reja i Armii Krajowej, nie posiada obowiązującego miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego.  

 Głos zabrała Naczelnik M. Włoskowska. Przedstawiła i omówiła uwagi, które zostały 

wniesione do projektu planu, z 8 uwag, z których uwzględniono 3, pozostałych 5 nie 

uwzględniono.  Wydatki na realizację zapisanych w planie inwestycji z zakresu infrastruktury 

technicznej i budowy układu komunikacyjnego, realizowane będą zgodnie z uchwalonymi 

rocznymi planami inwestycyjnymi miasta Suwałk. 

   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0  

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedla Północ II w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Bakałarzewską, Mieszka I,                                      

23 Października i granicami administracyjnymi miasta Suwałk. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

 Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna przedstawił na rysunku plan zagospodarowania ww. 

terenu. Istotą planu jest zaplanowanie terenów mieszkalnych oraz uruchomienie terenów 

inwestycyjnych. Przedmiotem planu jest ustalenie funkcji terenów oraz zasad ich 

zagospodarowania, przy założeniu, iż wiodącą  funkcją tego obszaru ma być rolnictwo bez 

prawa zabudowy, zieleni nieurządzonej śródpolnej,  zalecanej do kształtowania zieleni 

krajobrazowej i ciągów ekologicznych, udokumentowane złoże kruszywa, tereny lasów, 

parkingi strategiczne, główne ścieżki rowerowe o znaczeniu komunikacyjnym i projektowaną 

linię 110 kV. Ustalenia projektu planu są zgodne z ustaleniami zawartymi w obowiązującym 

studium. Prezydent przygotował i przedstawił  informację uzupełniającą dot. terenów 

przygotowanych pod  zabudowę jednorodzinną  w mieście Suwałki oraz przedstawił koszty 

szacunkowe pod względem szacowanych nakładów inwestycyjnych, które są potrzebne do 



realizacji   wszystkich założeń  w planie, czyli związanych z wykupem gruntów, z budową 

nowych dróg i z infrastrukturą techniczną.  

 Przewodniczący Komisji J.W. Murawko wnioskował o poprawienie nazwy ulicy                       

23 Października zmienić na ul. Filipowską.  

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, iż nie można zmienić nazwy ponieważ jest to 

konsekwencja uchwały intencyjnej, która została przyjęta przez Radę Miejską w roku 2014.  

Naczelnik M. Włoskowska  dodała, iż zostanie zasięgnięta opinia radcy prawnego 

odnośnie zapisu w nazwie ulic. Jeśli będzie to możliwe, zostanie wniesiona autopoprawka.  

Radny Z. Koncewicz  przypomniał, iż na Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego                   

p. Prezydent zaproponował aby został złożony wniosek o zmianę studium uwarunkowań. 

Komisja przegłosowała to jednogłośnie. 

Naczelnik M. Włoskowska odpowiedziała, że  nie były składane wnioski do studium 

uwarunkowań w sprawie przekształcania tych gruntów.   

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 4 radnych   

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 2 radnych 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Bakałarzewską, 

Mieszka I, 23 Października i granicami administracyjnymi miasta Suwałk. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt.  7                                                                                                                                  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu                    

i trybu umarzania, odraczania spłaty i rozkładania na raty należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny, przypadających Miastu Suwałki lub jego 

jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej,                         

w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 Głos zabrał W. Stelmach Skarbnik Miasta, który poinformował, iż w związku ze zmianą 

przepisów ustawy o finansach publicznych zaistniała konieczność doprecyzowania                                    

i wprowadzenia  zapisów  dotyczących pomocy publicznej. Skarbnik poinformował, że zostanie  

wniesiona autopoprawka, która dotyczy błędu pisarskiego dot. daty wejścia w życie  ustawy                   

o finansach publicznych, jest to data  28 kwietnia 2017 r. a nie 27 kwietnia 2017r. 

 Radny W. Malesiński zapytał czy jest potrzebny zapis o rejestrze osób prawnych?                         

W. Stelmach odpowiedział, że zostanie to skonsultowane z radcą prawnym i wniesione                            

w ramach autopoprawki.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  



Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty i rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Miastu 

Suwałki lub jego jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt.  8                                                                                                                                  

Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta   na  2017 rok.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

 W. Stelmach Skarbnik Miasta przedstawił i omówił zmiany w budżecie dotyczące 

dochodów oraz  zmiany planu wydatków. Skarbnik wniósł autopoprawki do zmian w budżecie, 

które dotyczą realizacji projektów współfinansowanych ze środków Unijnych oraz ze środków  

z budżetu państwa. Dotyczy to termomodernizacji obiektów oświatowych, boiska przy ZST.  

Uległy zmianie kwoty dochodów ze środków Unii Europejskiej oraz kwoty wydatków.                            

W związku z tym uległ zmianie wynik budżetu, a w związku z tym zmniejszył się deficyt 

budżetowy. 

 Radny K. Korneluk zapytał o rewitalizację byłej łaźni? Odpowiedział Prezydent                        

Ł. Kurzyna, że planowane jest rozebranie starej łaźni a potem budowa  nowej. Będą w niej: 

mini restauracja, toalety oraz pomieszczenia pod potrzeby Muzeum Okręgowego oraz część 

magazynowa i wypożyczalnia sprzętu rekreacyjnego OSiRu.  

    

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie 

miasta   na  2017 rok.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt.  9                                                                                                                                  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017 – 2035.  

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

 W. Stelmach Skarbnik Miasta przedstawił projekt uchwały i zmiany, które wynikają ze 

zmian w budżecie na 2017 rok. Wniósł autopoprawkę, która wynika z autopoprawki do budżetu 

– wprowadzenie do roku 2018 zadań inwestycyjnych, które były przewidziane do końca 2017 

roku.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 



Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zmian                                  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2017 –2035.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt.  10                                                                                                                                  

Wolne wnioski.   

Radny Z. Koncewicz przedstawił sprawę mieszkanki Suwałk odnośnie rozbiórki garaży 

na ul. Wigierskiej. Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, iż kilka garaży jest miejskich a kilka 

jest osób prywatnych, a grunt jest miejski. W związku z tym zostanie uporządkowany ten teren 

miasta. Garaże zostaną wyburzone a działki będą przeznaczone pod zabudowę  kamienic.  

 

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.     

 

 

 

    Przewodniczący 

Komisji Finansowo – Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Józef  Wiesław Murawko    
        

 

 

         Protokół sporządziła:       

 

            Elżbieta Polańska 

Gł. Specjalista  w Biurze Rady Miejskiej  

 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


